
2018-2019 学年第一学期八年级英语教学质量检测（一） 

听力材料 

第一节：听下面 5 段小对话。每段对话后有一个小题，请从题中所给的 A、B、C 三个选项

中选择符合对话内容的图片，并标在试卷的相应位置。听完每段对话后，你都有 10 秒钟的

时间来回答有关小题和阅读下一小题。每段对话仅读一遍。（停顿 00'02''）  

现在，你有 5 秒钟的时间阅读第 1 小题的有关内容。（停顿 00'05''） 

1. M: Hello! May I speak to Lingling, please?  

W: Sorry. She’s not in. She’s playing tennis.  

（停顿 00'10''）  

2. M: What is that nice building?  

W: Oh, it’s our new sports hall. It was built last year.  

（停顿 00'10''）  

3. M: Would you like to go sightseeing with me today?  

W: Why not? What a sunny day!  

（停顿 00'10''）  

4. M: Mom, can you give me 10 yuan to take a taxi? I’ll be late.  

W: OK, here’s the money.  

（停顿 00'10''）  

5. M: Can I help you, madam?  

W: Yes, please. I’m looking for a dress for my daughter.  

（停顿 00'05''） 

第二节: 听下面两段较长的对话。每段对话后有 2~3 个小题。请从各题中所给的 A、B、C

三个选项中选出最佳选项，并标在试卷的相应位置。听对话前，你将有 5 秒钟的时间阅读每

个小题；听完后，每个小题将给出 5 秒钟的作答时间。对话读两遍。（停顿 00'02''）现在，

你有 10 秒钟的时间阅读这两个小题。（停顿 00'10''）  

听下面一段长对话，回答 1、2 两个问题。  

W: I think our life will be better and better in the future.  

M: I think so. By the way, what will you be in ten years?  

 W: Now I’m 15 years old. In ten years, I will be 25 years old. I think I will finish university, and I 

will be a doctor like my father. How about you?  

M: I like writing stories, so I will be a writer.  

（停顿 00'02''）  

（重复）  

（停顿 00'10''）  

听下面一段较长的对话，回答第 3 至第 5 三个小题。现在，你有 15 秒钟的时间阅读这三个

小题。（停顿 00'15''）  

M: Are you free this Saturday?  

W: Yeah, why?  

M: Can you meet me to watch a football game?  

W: Sounds good, but it’s too noisy.  

M: How about going to drink tea?  

W: Good idea. Where shall we meet?  



M: In front of the restaurant near your home?  

W: That’s fine. What time?  

M: How about 9:30?  

W: Oh, I can’t meet so early. What about 11:30?  

M: OK, see you then.  

（停顿 00’02”）  

（重复）  

（停顿 00’10”） 

第三节: 听下面一段长对话。对话后有 5 个小题。请从各题中所给的 A、B、C 三个选项中

选出最佳选项，并标在试卷的相应位置。听对话前，你将有 25 秒钟的时间阅读每个小题；

听完后，每小题将给出 5 秒钟的作答时间。对话读两遍。（停顿 00'02''）现在，你有 25 秒

钟的时间阅读这 5 个小题。（停顿 00'25''）  

M: Hello, this is Ocean Park.  

W: Hello. I’d like to ask for some information.  

M: Yes? About what?  

W: When does it open?  

M: We are open six days a week, from Tuesday to Sunday, 8 am to 5 pm.  

W: OK, thanks, are there any shows for children to watch?  

M: Yes, every morning at 10 o’clock there is a short movie about the sea. It talks about different 

animals in the sea.  

W: Is there a dolphin show? My kids love dolphins a lot.  

M: Yes. The dolphin show begins at 2 pm.  

W: Is there a place where we can have lunch?  

M: Yes, there is a restaurant and a cafe near the hill, where you can buy drinks and snacks. By the 

way, there is also a shop selling toys and postcards. Children love this place.  

W: How much is the ticket?  

M: Ten dollars for adults and five dollars for kids.  

W: Thanks a lot for the information.  

M: You’re welcome. Have fun!  

（停顿 00'02''）  

（重复）  

（停顿 00'25''） 
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参考答案及评分建议 

一、听力 

 1-5 BCABC    6-10 BCBBC    11-15 ACABC 

二、单项填空 

 16-20 CACCA   21-25 BBBDA 

三、完形填空 

 26-30 CABAC   31-35 CBDDB 



四、阅读理解 

 36-40 DBCAD   41-45 DADBD  

五、词汇运用 

 46. correct   47. mistakes     48. advice     49. improve    50. than  

 51. south    52. umbrella   53. already     54. against    55. chance  

 56. practise    57. look up    58. population    59. plenty       60. coach 

六、语法填空 

 61.on   62.to read   63.carefully   64.notes      65.before/when   

 66.more  67.write   68. Don’t   69. help  70. me 

七、任务型阅读 

 71-75 EDBCA 

八、书面表达 

One possible version:  

My name is Wang Wei. I am an eighth-year student in Guangming Middle School. My favorite 

sport is volleyball. I think playing volleyball can make me strong and healthy. I often play 

volleyball with my classmates after school. I’m on the school volleyball team. We have volleyball 

matches twice each term. Our team often wins in the matches because we all train hard.  

Next Saturday, we are going to play against No.2 Middle School. I’m sure it will be a 

wonderful match. Please come and cheer for us. 


